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BWv sprevnom 6ase
,na sprevnom mieste

Asseco Central Europe zalolilidesiati nad5enci informadn'.ich technol6gii. Bolo to uZ pred 23 rokmi, rok po neZnej
revol0cii. Mali dobni n6pad, vytvorili tim pracovibfch I'udi a obchodn! 0spech na seba nenechal dlho 6akat. O tom,
2esarazspoja s nejakou pol'skou firmou a vyt'voria ziklady glob6lnej spolo6nosti, sa vtedy nikomu ani nesnfvalo.

Asseco teda vyr6sdo ,,akobyt' z
rodinnej firmy...
Ano, zakladatelia firmy boli a st6,le
s[ kamadti. Najprv boli len traja
a zalo7:ili firmu Asset. nesk6r sa k
nim pridali dal5i siedmi. VSetci bud'
pracovali v bankovom seKore v je-
dinej banke, Kor6 vtedy na Sloven-
sku existovala, alebo prcdn65ali 6i
Studovali na vysokej Skole. Chceli
vytvorit bankou.i syst6m, Kory by
predali Oeskej a Slovenskej spori-
telhi, a skutodne to aj dokdzali.

A potom kafi zamieSala privatF
z6cia na Slovensku...
Fakt, Ze najviid5i objem pnjmov prc
spolodnost plynul od spominanfch
dvoch b6nk, nehral v prospech
firmy, sk6r pre iu predstavoval u,i-
razn6 rizila. V roku 2001 do5lo k
privatiz6cii a eesk0 aj Slovenskri
sporitel'iu k0pila raklska skupina
ERSTE. Vtedai5i slovenslc/ lok6lny
Asset Soft predstavoval pre nich
operadn6 riziko. Po zu62eni viace-
nfch scen6rov sa skupina ERSTE
rozhodla zadaf budova{ vlastnf lT
firmu na naSich zakladoch. V roku
2OO2 u2 skupina ERSTE vlastnila
50 % akcii joint venture spolodnosti, Kor0 sme spolu vytuorili, a dohodu,
Ze do dvoch rokov im odpred6me aj zvy5ok.Toto bol hlavnf milhik, Koqi
do istej miery ,,oslabil" firmu Asset Soft, pretoZe sa podstatne zn%ili jq
v.iaosy. 1. marca 2002 som sa stal gener6lnym riaditelbm tejto spolod-
nosti a spolu s akcion6rmi sme sa museli rozhodnff, ako d'alej. Mali sme
v z6sade len dve moZnosti: bud'sa nech6me k0pit a stratime identitu
firmy a v5etko, 6o sa podarilo vybudovat, alebo n6jdeme vhodni model
spolupr6ce s nejalc.im silnlim partnerom.Vtedy k n6m pri5iel Comp Rzes-
z6w z Pol'ska, reprezentovanl/ silnou osobnosfou Adamom G6ralom, a
predstavil v2iu vybudova{ pol'sko-slovenskri firmu, Kora by mohla byt
z6kladom medzin6rodn6ho spolodenstua. Pisal sa vtedy rok2oO4.

Talde to bola len nShoda? Boli ste v sprSvnom 6ase na spr6vnom
mieste.
Presne tak. Sami sme nevedeli ndjst spr5vny model pre d'alSie fungova-
niefirmy. Adam G6ral alebo Comp Rzesz6w n6s naSiel medzi niekol'hy'mi
firmami na Slovensku a v eesku. Comp Rzesz6w vtedy vstupoval na bur-
zu a kreoval svoj pribeh, Koni by prezentoval v r6mci IPO (prv6 ponuka
akcii spolodnosti na burze) investorom. Adam G6ral, dne5nf prezident
a hlavnf akcion6r a strateg skupiny Asseco, uZ vtedy videl potenci6l v

rozvoji na5ej firmy. Dohodli sme sa,
Ze spolo6ne poloZime z6klady me-
dzin6rodnej skupiny lT spolodnosti,
Kor6 bude konkurovat glob6lnYm
spolodnostiam uzniknutlm v Amerike
di zapadnVch 5t6toch.

Ako sa to vlashe d6, wbudovat' v
miestnyc*r podmienkacfi . glob6lne
rispe6nf firmu?
Od toho okamihu, roku 2004, nemoZ-
no separovane rozprAval o vtedaj-
5om Asset Softe (dne5nom Asseco
Central Europe) a vzniknutej skupine
Asseco. Stab sme sa totiZ akcion6r-
sky prepojen( a aj I'udsky sme si rozu-
meli. Odltedy sme vSetko riedili spo-
lo6ne. Nasledovali sme success story
Asseco Poland (takto sa Comp Flzes-
z6w premenoval po wniku skuPinY
Asseco), Kor6 vymyslelo pribeh, ako
by chcelo rast.'llmto pribehom oda-
rilo investorov upisalo akcie, ziskalo
peniaze a nakupovalo firmy v in'fch
kra;in6ch. Presne podl'a tohto modelu
sme iSli aj my.Vsttipili sme na buzu,
v na5om pripade na zahrani6n0 bur-
zu vo Var5ave. Aby to bolo moZn6;
Slovensko potrebovalo urobit r6zne
legislatfvne zmeny. Toto nepredstavi-

tel'n6 mnoZstvo pr6ce nie priamo s0viselo s t/m, aby sme boli k6tovani
na buae, ale s tfm, Ze Slovensko nebolo pripraven6 na to, aby ak6kolVek
firma mohla byt priamo k6tovanS na zahranidnej buae. S na5imi porad-
cami sme d6kladne pracovali na priprave pribehu pre investorov. V tom
6ase sme uZ vlastnili akcie spolodnosti Slovanet a na5li sme si niekol'ko
d'al5ich firiem, s Korl.imi by sme mohli v bud0cnosti tuorit skupinu. Z6u-
jem o k0pu na5ich akcii bol na burze v roku 2006 nakoniec 22-n6sobne
vy55i, ako bol ich podet. Ziskan6 zdroje sme v roku 2008 roz5irili o d'alSie
upisanie akcii a bolo uZ len na nas, aby sme na5li vhodn6 akvizicie na
Slovensku, v Rak0sku, eesku a nakoniec aj v Mad'arsku. Nastal das, ked'
sme okrem siln6ho organick6ho rastu zadali hl'adat spolodnosti, Kor6 by
n6m priniesli pridan0 hodnotu, roz5lrili n55 podiel na trhu alebo n6s obo-
hatili o novri kompetenciu. Krlpili sme vel'a firiem, at,im sme rnj'razne r6stli
oproti roku 2004,kd'k n6m vstripil pol'sh.i kapital.

O6ak6val niekton Ze vstup firmy bude na burze talqf fspe6nf?
Sk6r naopak.V roku 2005, ked'pol'sko-slovensk6 spojenectvo trvalo pol
roka, pri5li k ndm poradcovia zo silnej a renomovanei medzin6rodnei ban-
kovej skupiny a po d6kladnej malyze povedali, Ze nie sme dostatodne
vel'ki na to, aby sme mohli isf na buzu. Nechceli viest n65 projeK, pre-
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toZe si nemysleli, Ze bude [spe5nf. O pol roka neskOr sme sa na prosbu
Adama G6rala znovu stretli. St6le boli skepticki, ale presveddili sme ich,
Ze firma sice nie je velk5, ale m6 UZasnf potenci6l d'al5ieho rastu. Ceh.i
vstup na burzu bol spojenli s vel\imi em6ciami pred, po6as aj po. Pri-
pravili sme s poradcami 0spe5nf pribeh a naudili sme sa vhodne predat.
Investorov sme skutodne presveddili, Ze m6 zmysel do n6s investovat.
Absolvovali sme rrelkri roadshow po Pol'sku a vo FranKurte, zrerilizovali
sme mnoZsf,vo konferendqich videohovorov. Cenu akcie sme s poradca-
mi stano/li konzervatlvne. 7iu1em v5ak bol nakoniec talc.i vellcf, 2e pwg
dei sa upisalo 20 o/o , drutty u2 100 %o a potom zaeal zAujem prevy5ova{
ponuku dvojn6sobne, trojndsobne atd'.Velkf z6ujem o vstup na5ej spo-
lodnosti naVar5avskri burzu bol aj zo strany m6dii a analytikov, pretoZe
naSe akcie boli prufm zahranidnfm titulom na tejto burze. Boli toho pln6
spr6vy, a to n6m tieZ pomohlo k 0spechu.

Prc5lo ui takmer desa{ rokov. Skupina uZ d6vno nie je len o 5lo1l5-
koch a Poliakoc*r. Ako to v realite funguje? Dok6ie sa medzi sebou
dohodntit tolko n6rodov, kult0r a jarykov?
Okrem obrovsk6ho mnoZstua n6rodov a kultrlr predstavuje dnes skupina
Asseco aj mnoZstvo produktov, rie5eni a tisice I'udi z r6znych kondin od
lGnady, USA, cez Eur6pu, Aziu a2 po Japonsko. Spolupr6ca nie je vecou
n6hody, vZdy je to o syst6movom poznani vlastni/ch produktov a'snahe
nepracovaf na u.ivoji produktu, pokial'rovnakr.i di podobnli m6 inf dlen
skupiny. Je to aj o obrovskom obchodnom zA&re, pretoZe sme vd'aka
skupine Asseco taki velkf, Ze spifiame takmer v5etky krit6ri6, ktor6 sa vo
verejnlich obstardvaniach beZne poZaduj0.To n6m umoZiuje z0dastnit

: sa na I'ubovolhfch tendroch bez ohl'adu na krajinn6 Specifik6. Osobne
si myslim, Ze keby sme nemali za sebou skupinu Asseco, nemuseli sme
uspie.t ani v takom projeKe, ako je dod6vka core bankov6ho syst6mu
pre eesko-moravsk0 stavebnf sporitel'iu, Kord je dlenom skupiny KBC
a Schwdbisch Hall. Pre naSich s0dasnfch ai budricich z6kaznikov sme
partnerom, ktorli uZ nemS lok6lne opera6n6 riziko, ale naopak m6 stabili-
tu, svoju strat{7iu a je zrejm6, Ze nezanikne zo dia na dei, ako aj nezme-
ni produKov6 portf6lio zo dia na dei. Pozicia v prvej desiatke najviidiich
lT firiem v Eur6pe podl'a {nosov zviNqa vlastn6ho softv6ru ndm d6va
vySSiu krcdibilitu a najmd vytvSra v6d5iu d6veru u z6kaznikov. Vedia n6s
pororrnat s vel'krjmi korpor6tnymi firmami, ktor6 vyrastali v Amerike alebo
niekde v z6padnfch krajindch.

Ako sa samotn6 Asseco Gentral Europe podielh na budovanistrate-
giddto nfunca celej skupirry Asseco?
SkupinaAsseco je 6lenen6 po regi6noch. Do jednoflirnich regi6nov patria
krajiny, l<tot6 rnaj0 k sebe blZko, alebo majrl Specifik6, ktor6 ich sp{4ri.
lW Asseco Ceqtsd Europe, pOsobime v regi6ne strednej Eur6py so za-
strlpenin v eR, SR a Mad'arsku. Predpoklad6m, Ze v k6tkej budfcnosti
budeme nd rn staosti aj nemeckr.i a rak0sl4y trh. Okrem toho je skupina
Asseco orgdr&Dtrane 4 podl'a sektorov. Napried v5ethfmi regi6nmi boli
vyhoren6 business unlty, ako napriklad Bankovhictvo, poisfovnictvo, Ve-
rejn6 spr6v4 Zdnardfttvo atd'... Regiondlni S6fovia a business unit lirdri
sa na pravidelnei tfu sffifuajrl a diskutujri o d'alSom rozvoji skupiny.
Je snahou skupiny dacfifir konsenzudlne, do znamen6 prisf k rie5eniu, s
koryim v5etci srlhlasia Rezidentom a hlavqim strat6gom a vizion6rom
celej skupiny je Adam G6ral. Ja zast6vam funkciu CEO.

6o p vtas't re vfziou skupiny Asseco?
Nebyt Adama G6rala, skupina Asseco neexistuje. On vymyslel spojit fir-
rny na principe lok6lpatriotizmu. Je to skateg a 0Zasnli liider s vysohim
nadhladom a so schopnostou vidief veci niekolko krokov dopredu. Na
druhej strane aj on potrebuje spiih0 vti6u a partnera na diskusiu o ob-
chodnfch veciach.Vel'mi oceiujem, Ze je ohorenf noulm n6padom a Ze
mi diva Sancu a priestor s nim spolupracoraf. Nernplim si, Ze nieKo vie
odhadnut, 6o bude dalej o niekolko rokov. Platforma skupiny Asseco nie
je samofdelnf mechanizmus. Ak chceme viac zar6baf. musime ziskat

viac klientov, maf k tomu dobr6 produkty a dokdzat si udrZaf spokojnost
existujricich zdkaznikov. Kl'06om k 0spechu je vytipovaf spr6vne produk-
ty, ktor6 potom m6Zeme v r6mci skupiny n6sobne predaf. Konsolid6cia
produktov je dlhodobf proces nielen preto, Ze kaZdli by si najrad5ej pre-
sadil svoje rieSenie, ale aj preto, Ze produkty, ktor6 tu my nem6me, majrl
svojich z6kaznikov. A vymeni{ tieto produkty uz6}<aznikw znamen6 d'al-
Sie n6klady, Kor6 nem6 Ko zaplatit. Bude dlho trvat, hy'm tieto produkty
mor6lne ukondia svoju Zivotnosf alebo h.im sa zakaznik rozhodne pre.
migrovat do nejahfch modernej5ich produktov. Sme hrdi na to, Ze jednfm
z talclichto produKov Koqi m6 M povtrenV na produK celej skupiny,
bude n65 StarlNS ftomplexnli informadni system pre pois{ovne). Poliaci
rezignovali z r4lvoja vlastn6ho produktu a bud0 pre StarlNS htadatzakaz-
nikw v Eur6pe aj Azii.


